
 Dětřichovský občasník   

Slovo starostky                                   I/2023 
 

Vážení a milí spoluobčané, 

úvodem našeho prvního letošního 

vydání občasníku mi dovolte vás co 

nejsrdečněji pozdravit. Jsem ráda, že 

jste si našli chviličku na čtení našeho 

občasníku.  

Nový rok nám začal významným 

výročím. První leden není pouze den 

kdy se slaví Nový rok, ale je to od 

1.1.1993 i Den obnovy samostatného 

českého státu. Letos jsme oslavili 

30.výročí vzniku samostatné České 

republiky. Další událostí, která v lednu 

následovala, byly prezidentské volby. 

Výsledek voleb je nám znám, a jaké 

byly výsledky v naší obci najdete 

v části občasníku ,,Co se událo a co se děje u nás v obci“. 

Právě prožíváme zimní období, kdy příroda odpočívá, dny jsou chladné a 

s občasnými mrazy i voda v rybnících a řekách zamrzá.  

Udržet si dobrou náladu v ospalých a studených zimních měsících je občas pěkná 

fuška. Navíc je vlastně příjemné tak trochu hibernovat nebo-li ,,vypnout“ a 

představovat si, co budeme dělat, až se na jaře probudí příroda – a my s ní. 

Občas vzpomínám na to, jaké byly zimy za mého dětství. Vybaví se mi hromady 

sněhu, zasněžené kopce, zamrzlá řeka. Vidím nás děti sáňkovat a lyžovat na 

kopcích. Běžet s bruslemi k řece.  

Ale o zimě již dost. Těšme se na příchod jara.  

Nyní bych vás ráda seznámila s tím, co se událo do konce roku 2022. 



 

 

*Co se událo a co se děje u nás v obci* 

 

V posledních třech měsících, zbývajících do konce roku 2022, od vydání 

občasníku v měsíci září, jsme uskutečnili tradiční Rozsvícení Vánočního stromu 

a návštěvu Mikuláše s čerty. Jako každý rok navštívili zástupci SDH Dětřichov 

s balíčky a dárky pod stromeček děti z Dětského domova Jablonné v Podještědí. 

Konečně po dvouleté odmlce, díky všem opatřením ohledně Covidu, se podařilo 

Obci Dětřichov ve spolupráci s naší ZŠ a MŠ Dětřichov, za skvělé pomoci našich 

členek a členů SDH Dětřichov i našich žen SPOZu, opět rozsvítit Vánoční strom 

se vším, co k tomu patří. 

Děti z naší školy a školky za vedení pedagogického sboru a pracovnic školy 

připravili krásné vystoupení v kostele.  

 

          

  

      



U vánočního stromku bylo připravené občerstvení, a to tradiční svařák, teplá 

griotka, káva, pro děti čaj. Měli jste možnost ochutnat domácí vánoční štolu 

kterou upekly ženy z našeho úřadu. Poprvé jsme zkusili grilování klobás a  

smažení bramboráků. Vzhledem k tomu, jak velký byl zájem, letos navýšíme 

množství        

Chtěla bych ještě touto cestou poděkovat všem za spolupráci při zajištění akce 

Rozsvícení vánočního stromku. 

Poděkování patří všem zaměstnancům Obecního úřadu, kteří věnovali víc jak 

měsíc předem přípravě a realizaci této akce. Děkuji jim též za krásnou vánoční 

výzdobu naší obce. 

Panu řediteli naší školy a školky děkuji za skvělou spolupráci        

Největší DÍK patří dětem, za jejich krásné vystoupení, protože bez nich by 

rozsvícení stromečku nebylo ono.  

Byly úžasné       děkuji 

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

V prosinci nás v hasičské zbrojnici 

navštívili ,,Mikuláš s čerty“ 

 

Setkání dětí a Mikuláše s čerty naše 

členky a členové SDH Dětřichov 

připravili jinak, než bylo zvykem. Místo 

návštěvy dětí v jejich domovech 

připravili peklo v hasičské zbrojnici. 

Děti, které odříkaly básničku, nebo 

zazpívaly písničku byly odměněné 

balíčkem s dobrotami. Tímto děkuji 

zástupcům SDH Dětřichov za přípravu 

a uskutečnění akce setkání dětí 

s Mikulášem a čerty.  

   

 

 

 

 



 

Návštěva v Dětském domově Jablonné v Podještědí 

 

 

Po dvouleté odmlce, díky koronaviru, se zástupci SDH Dětřichov vydali na 

návštěvu do Dětského domova v Jablonném v Podještědí. Jezdí každoročně, 

vždy v období Vánoc. A prosinec 2022 již nebyl výjimkou. Pro děti měli 

připravené mikulášské balíčky a dárečky pod stromeček.  

Poděkování zde patří členkám SDH Dětřichov, paní Zuzce Kotvové a Zitě 

Vostálové, za to, že svůj volný čas věnovaly shánění příspěvků od sponzorů, 

nákupu a balení dárků pro děti. Děti měly z dárků velikou radost, a to je asi 

největší odměna za vše. 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Sportoviště Dětřichov 

 

Jak jste měli možnost sledovat, byla v měsíci září 2022 zahájena 

rekonstrukce našeho sportovního areálu. Díky poskytnuté dotaci z 

Ministerstva pro místní rozvoj ve výši 2.000.000, - Kč a dotaci od 

Libereckého kraje ve výši 507.000, - Kč se nám podařilo tuto rekonstrukci 

zrealizovat. Vzhledem ke komplikacím způsobených zhotovitelem, které 

předcházely rekonstrukci se nám podařilo v prosinci stavbu zkolaudovat. 

Jelikož stavba probíhala i za špatných klimatických podmínek, čeká 

zhotovitele hned z jara dokončení terénních úprav, předělání chodníků a pár 

věcí, které se projevily vlivem zimy.    

 

 
                                                       Děkujeme MMR za poskytnutou dotaci 

 

 
                                   Děkujeme Libereckému kraji za poskytnutou dotaci  

 



 

 

           Prezidentské volby 2023 

 

 

Volba prezidenta republiky probíhala ve dvou kolech. První kolo voleb se 

uskutečnilo 13. a 14. ledna 2023. Druhé kolo volby prezidenta se konalo o 2 

týdny později, tj. v pátek 27. ledna a sobotu 28. ledna 2023. 

Vítězem voleb se stal Petr Pavel, který v prezidentském úřadu nahradil Miloše 

Zemana. 

 

Výsledky voleb v naší obci: 

 
 

 
 

 

 

 

 

 

- 

Okrsky Voliči 

v 

seznamu 

Vydané 

obálky 

Volební 

účast v 

% 

Odevzdané 

obálky 

Platné 

hlasy 

% 

platných 

hlasů počet zprac. v % 

1. kolo 1 1 100,00 537 343 63,87 343 340 99,13 

2. kolo 1 1 100,00 538 357 66,36 357 356 99,72 

Kandidát 
Navrhující 

strana 

Politická 

příslušnost 

1. kolo 2. kolo 

číslo příjmení, jméno, tituly hlasy % hlasy % 

1 Fischer Pavel Senátoři BEZPP 12 3,52 X X 

2 Bašta Jaroslav Poslanci SPD 23 6,76 X X 

*4 Pavel Petr Ing. M.A. Občan BEZPP 87 25,58 158 44,38 

5 Zima Tomáš prof. MUDr. DrSc. Senátoři BEZPP 1 0,29 X X 

6 Nerudová Danuše prof. Ing. Ph.D. Občan BEZPP 42 12,35 X X 

+7 Babiš Andrej Ing. Poslanci ANO 163 47,94 198 55,61 

8 Diviš Karel PhDr. Občan BEZPP 7 2,05 X X 

9 Hilšer Marek MUDr. Bc. Ph.D. Senátoři MHS 5 1,47 X X 

 

https://www.google.cz/url?sa=i&url=https%3A%2F%2Fwww.slusovice.cz%2Fumisteni-volebnich-stanovist&psig=AOvVaw1U_h4klDQy7Gp77gnfLtwK&ust=1605266087334000&source=images&cd=vfe&ved=0CAIQjRxqFwoTCNC6zLPw_OwCFQAAAAAdAAAAABAE


 

*Gratulujeme* 

 

V měsících říjen - prosinec svá životní jubilea oslavili: 

 

 

Našim jubilantům přejeme jen to nejlepší, hodně štěstí a hlavně zdraví. 

 

Narozená miminka v obci od září do prosince 2022 

 

V listopadu jsme přivítali v naší zasedací místnosti jedno narozené miminko. 

Pozvání přijali rodiče všech tří miminek, ale bohužel se z důvodu nemoci 

nemohli tohoto slavnostního aktu zúčastnit. 

Ještě jednou jim přejeme hodně štěstí, zdraví, lásky a trpělivé rodiče       

                  

 

 



Příspěvky našich občanů 

 

FreeNet Liberec z.s. již 10 let v Dětřichově 

Nejprve představím naši organizaci pro ty, kteří nás ještě neznají. Jsme 

nezisková organizace „zapsaný spolek“, založená v roce 2003 a letos slavíme 

20 let výročí své existence. Shodou okolností je to také přibližně 10 let, co se 

oblast působnosti našeho spolku rozšířila i na naši obec Dětřichov. Prvního člena 

jsme zde připojili na internet přes naši síť koncem roku 2012. Od té doby se 

naše síť v obci pomalu rozrůstá a aktuálně je v Dětřichově a jeho blízkém okolí 

připojeno již 60 členů.   

Používáme označení „člen“, protože nejsme komerční firma, ale spolek. 

Naši členové vůči nám nemají žádné závazky, nejsou svázáni smlouvou. Všichni 

pouze platí jednotný členský příspěvek ve stejné výši 345,-Kč každý měsíc. 

Jako členové mohou využívat všech výhod, které náš spolek umí zajistit a těch 

není málo, ale k tomu se dostanu v další části tohoto článku. Tento příspěvek 

bych chtěl věnovat spíše popisu toho, co se nám za uplynulých 10 let podařilo 

v obci vybudovat.  

V počátcích našeho působení u nás 

v obci jsme byli nuceni se připojovat na 

jediný vysílač na Lysém vrchu, kde jsme měli 

jedinou anténu, která pokrývala svým 

signálem prakticky celou obec a blízké okolí.  

Umístění antény na telekomunikačním 

stožáru na Lysém vrchu je ekonomicky velmi 

nákladné. Pronájem je zde zpoplatněn v 

řádech několika tisíc korun měsíčně. 

Naštěstí bylo budování naší sítě z počátku 

velmi bohatě dotováno z vybraných 

členských příspěvků členů z Liberce a my 

v Dětřichově jsme si mohli dovolit používat 

prakticky vždy jen to nejlepší vybavení, které v dané době bylo možné pořídit. 

Tím jsme zajistili, že každý, kdo se k nám připojil, měl připojení k internetu, 

které bylo nejen levnější než u běžných komerčních poskytovatelů, ale většinou 

i mnohem rychlejší. 



Postupem času se na náš přístupový bod AP Lysý vrch přidaly další dvě 

antény, tak aby naši členové měli stále zajištěný komfort, nicméně bylo zřejmé, 

že takto to nepůjde do nekonečna.  Více antén na jednom místě se začíná 

nevyhnutelně vzájemně rušit, navíc výhodu strategického místa na Lysém vrchu 

s výborným výhledem do kraje začali ve velké míře využívat i další poskytovatelé 

bezdrátového připojení a v „éteru“ začalo být poněkud těsno. Z tohoto důvodu 

jsme začali co nejvíce našich členů v rámci vesnice propojovat do místní sítě. 

Tyto postupně budované ostrůvky byly na Lysý vrch připojovány přes společně 

sdílené antény na náklady spolku, tyto sdílené antény byly opět samozřejmě ty 

nejlepší, jaké   bylo možné na trhu daly pořídit ☺. Tyto jednotlivé ostrůvky 

jsme postupně začali spojovat dohromady, a když to začalo být ekonomicky 

únosné, zajistili jsme první opravdu vysokorychlostní připojení do obce v řádu 

vyšších stovek Mbit/s. Jednalo se o pronajatý digitální okruh od společnosti T-

Mobile, který byl zakončen v budově dětřichovské základní školy. Tím se 

významně ulehčilo našim členům, kteří díky svému umístnění nemají zatím 

jinou možnost než vyžívat připojení na Lysý vrch. Poslední, asi nejvýznamnější 

změna, proběhla o loňském adventu, kdy jsme celou obec přepojili na 

plnohodnotný optický kabel, který vede z naší školy až do Prahy. Tím jsme si 

zajistili pro celou obec kvalitní připojení do internetu, které již nebudou 

ohrožovat extrémní výkyvy počasí. Aktuálně naši členové, kteří již mají to štěstí, 

že jsou připojeni na optiku v rámci obce, mohou vyžívat připojení k internetu 

o rychlost minimálně 250/250Mbit/s, s tím, že mimo špičku se dá někdy 

naměřit rychlost připojení i vyšší než 500Mbit/s.  

 

Domnívám se, že technických informací již bylo dost a rád bych se v tomto 

článku zaměřil i na to, co se nám v rámci obce podařilo vybudovat a zprovoznit 

pro naše občany. To jsou totiž právě ty věci, které nás odlišují od komerčních 

poskytovatelů.  

Mezi asi ty nejviditelnější projekty patří veřejně přístupné Wi-Fi připojení 

zdarma na větší části obce. Úplně každý se může zdarma připojit např. ze svého 

mobilu na veřejnou Wi-Fi: FreeNet.Detrichov. 

 V současnosti provozujeme na území obce cca 20 vysílačů a pokrýváme 

zejména významné části obce, jako jsou: škola, sportoviště, parky, kulturní sál, 

pohostinství, klubovny, a dokonce čekárnu v kadeřnictví. V době covidové 

epidemie jsme rozšířili pokrytí této veřejné sítě i na místa, o které nás přímo 

požádaly obec a škola tak, aby se mohly děti učit z domova přes internet. 



Myslím, že tento projekt je v rámci obce velmi vítán širokou veřejností. 

Vždyť jenom za poslední rok tuto volně přístupnou síť využívalo více jak 200 

uživatelů mobilních telefonů. Rychlost připojení do této volné sítě je omezena 

pro nečleny na 2Mbit/s, nicméně členové mohou zažádat o registraci vlastních 

zařízení a pak je rychlost z naší strany neomezená. V reálu pak dosahuje 30–

90 Mbit/s. 

 

Další významnou 

aktivitou našeho spolku na 

území naší obce je 

připojovaní obecně 

prospěšných organizací, či 

podobných nekomerčních 

subjektů. V podstatě se dá 

říci, že zadarmo na naše 

náklady připojíme na 

internet každou organizaci, která dělá něco užitečného pro ostatní a nejedená 

se o komerční činnost. U nás se jedná například o Sbor dobrovolných hasičů, 

veřejnou knihovnu, Viktorku Dětřichov, různé klubovny, obecní úřad a 

v neposlední řadě je třeba zmínit zejména naši základní školu. Dovolím si tvrdit, 

že díky naší neziskové organizaci FreeNet Liberec ušetřila obec na nákladech za 

připojení na internet za obecní úřad a školu již několik set tisíc Kč.  

 Pro obec také provozujeme kamerový systém obce. Již  od počátku 

budování naší optické sítě jsme začali obci poskytovat zdarma konektivitu pro 

kamerový systém. Nahradili jsme tím nevyhovující a zastaralé radiové spoje, 

které byly součástí kamerového systému a zároveň zjednodušili a zlevnili 

rozšiřovaní vlastního kamerového systému v rámci celé obce. Nyní, když je 

potřeba někde umístit novou kameru, tak obec platí pouze pořizovací 

cenu kamery.  

Na závěr bych rád zmínil výhody, jež mají naši členové, kteří platí 

pravidelný členský příspěvek. Kromě levného a rychlého internetu je to zejména 

bezplatné využívání IPTV.  Touto zkratkou se označuje stále populárnější 

televizní vysílání šířené přes internet. Jde o prakticky stejnou službu a v téměř 

stejném rozsahu jako nabízí společnost O2 ke svému připojení - ovšem u nás je 

to pro členy zdarma. Obzvláště v dnešní době, kdy bývá složité přijímat kvalitní 

televizní signál, satelitní příjem je stále dražší, je sledování televize přes 



internet nejen elegantním a moderním řešením, ale také nepředstavuje pro 

uživatele navýšení nákladů.  

Novinkou pro členy, kteří již jsou připojeni do naší sítě prostřednictvím 

optických kabelů, je možnost využívání společného nahrávacího zařízení a naší 

infrastruktury pro vytvoření soukromého kamerového systému pro ostrahu 

domu. V praxi to znamená, že majitel domu, který si chce svůj objekt hlídat 

kamerou, si musí pořídit pouze kameru, ostatní zařízení pořizovat již nemusí. 

Ušetří tedy nemalé finanční prostředky za pořízení pevného disku, nahrávacího 

zařízení, centrálního síťového prvku a zařízení pro napájení kamer. To je často 

více jak polovina nákladů. 

Nezanedbatelným rozdílem oproti komerčním poskytovatelům je také 

fakt, že jednotliví členové se v rámci valné hromady mohou podílet na 

rozhodování o chodu našeho spolku. Například na poslední členské schůzi bylo 

přijato rozhodnutí, že náš spolek nebude měnit výši členského příspěvku. Na 

činnosti spolku se často podílejí samotní členové a pro členy, kteří se zajímají o 

komunikační technologie, je to možnost jak se něco nového naučit, což může 

být lákavé třeba pro dospívající mládež.     

Výhod je samozřejmě mnohem více, ale myslím, že tento článek je již dost 

dlouhý a každý, kdo by se chtěl o nás více dovědět, má možnost se zeptat 

například svého souseda, který již připojený nejspíše je ☺.  

Velice Vám děkuji, pokud jste článek dočetli až sem a pokud budete mít 

zájem využít našich služeb, nebo se třeba i jen na něco zeptat, můžete mě 

kdykoliv kontaktovat.  

 

Bc. David Páv 
místopředseda spolku 
Freenet Liberec z.s. 
mob. +420 724 869 328 

email: pav_david@lbcfree.net 
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Příspěvek od našeho místního včelaře, pana Slávka Hlaváče: 

Zájem dětí o přírodu:                                       

Děti první třídy místní Základní školy 

s doprovodem v říjnu navštívily nový včelín 

s přistavěnou klubovnou pro 45 osob. 

S velkým zájmem si vyslechly přednášku a 

současně prohlédly včelí úly včetně ostatního 

potřebného zařízení k chovu včel a matek. 

Přednáška je natolik zaujala, že bez 

přestávky dovedly poslouchat devadesát 

minut o zázračném životu včel. Chtěl bych 

věřit tomu, že na svých zahrádkách budou 

pěstovat a starat se o květiny, které slouží, 

jako pastva pro včely a ostatní hmyz, který 

pomalu a jistě se vytrácí z naší přírody spolu 

s ubývající vodou. Učme děti, aby se staraly 

o přírodu s láskou. Buďme jim příkladem. 

 

Včelař Slávek Hlaváč 

 



Informace občanům 

 

        

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

odběrná místa elektřiny s plánovanou odstávkou dne 06.03.2023 

 

 

 

 

 
 

                         Prodej slepiček 
Drůbež Červený Hrádek s.r.o. prodává 

slepičky snáškových plemen – Tetra hnědá, 

Dominant-černý, modrý, bílý, žlutý, kropenatý, 

Green Shell typu Arakauna, 

Dark Shell typu Maranska 

Stáří 15 - 20 týdnů. Cena od 255,- Kč/ks. 

Dopravné 189,- Kč. Změnu ceny si prodejce vyhrazuje. 

Prodáváme slepičky z našeho chovu, odchované na hluboké podestýlce. 

……………………………………..………………… 

Prodej se uskuteční:  
V neděli  12. března a 26. března  2023 

V neděli  23. dubna  2023 

Dětřichov – u statku – v 14,10 hod. 

 
Slepičky si objednejte na níže uvedených telefonních číslech: 

Informace: Po-Pá 9,00-16,00 hod. 

Tel: 601576270, 728605840      www.drubezcervenyhradek.cz 



 

Slovo závěrem…… 

Vážení spoluobčané, čtenáři, 

vždy na začátku každého nového roku si říkám, celý rok máme před sebou….. 

a než se nadějeme, jsou tu opět Vánoce a další rok je pryč.  

A tak si dovolím VÁM popřát ať vás v letošním roce štěstí a láska provází a 

celý rok prožijete v klidu, v pohodě, a hlavně ve zdraví        

Také bych chtěla poděkovat našim občanům za zaslání příspěvků a za 

poskytnuté fotografie do Dětřichovského občasníku.  

                                                Martina Kohoutová 

                                                   Starostka obce    

 

Pokud máte zájem o zveřejnění příspěvku v občasníku, zašlete nám příspěvky 

na mail: podatelna@detrichov-obec.cz nebo je doručte osobně na podatelnu 

obecního úřadu. 

 

 


